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 EDITORIAL 

 Z ÚŘADU

Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA 
městyse Štěchovice ze dne 16. 12. 2013, 

konaného v jídelně v areálu MŠ
Přítomni: Miloš Čapek, Pavel Zeman, Jaroslava Marková, Jaroslav Andrle, RNDr. Jiří 
Malý, Aleš Sládeček, Pavel Bechyně, Stanislav Žemlička, ing. Petr Šedivý, ing. Oldřich 
Mach 
Nepřítomni: Miloslava Vlková, ing. Klára Cihelková, Mgr. Michal Strnad, ing. Josef Pe-
šice, Lucie Kodadová

Jednání zahájil pan Zeman – místosta-
rosta městyse Štěchovice v 18:03 přiví-
táním všech zastupitelů a občanů. Kon-
statoval, že je přítomna nadpoloviční 
většina členů zastupitelstva a zastupitel-
stvo je usnášeníschopné. Počet přítom-
ných členů zastupitelstva – 10 z 15.

Zapisovatelem byla zvolena paní Ka-
teřina Rožníčková, členem mandátové 
komise pan Bechyně a pan Mach a ově-
řovatelem zápisu pan Šedivý a pan Malý.

Poté zastupitelstvo odsouhlasilo roz-
šíření programu o následující body:

19. 1. Schválení návrhu smlouvy o smlou- 
vě budoucí o provozování sportovních 
aktivit O. s. Aktivní pohoda v MFC Ště-
chovice

19. 2. Schválení dodatku č. 1 – ke smlou- 
vě o smlouvě budoucí o poskytnutí prá-
va stavby na pozemcích obce uzavřené 
dne 3. 11. 2009 – ČEZ 

19.3. Schválení přidělení uvolněného 
bytu č. 1 ve Štěchovicích, ul. Hlavní č. p. 55 

19. 4. Formální oprava textu usnesení 
z jednání zastupitelstva městyse Štěcho-
vice konaného 14.11. 2013 

19. 5. Prodloužení smlouvy na zajištění 
provozu vodohospodářské infrastruktu-
ry městyse Štěchovice 

19. 6. Udělení souhlasu zřizovatele 
s podáním žádosti o dotaci ze Středočes-
kého kraje z fondu vzdělání, sportu, vol-
ného času a primární prevence pro rok 
2014 pro MŠ Štěchovice na projekt „do-
pravní a víceúčelové hřiště“ na pozemku 
p.č. 355/5 a p.p.č. 355/13 v k.ú. Štěchovi-
ce, okr. PZ

Zprávu z kontrolního výboru předlo-
žil pan Andrle. Kontrolou zápisu z po-
sledního jednání zastupitelstva, které se 
konalo 14. 11. 2013, byla zjištěna chyba 
v usnesení bodu č. 10 – tato chyba byla 
novým jednáním upravena a dále do-
šlo k úpravě textu usnesení z minulého 
jednání zastupitelstva ve všech bodech 
udělení souhlasu s podáním dotace ze 
Středočeského kraje (jeho fondů), kde 
v usnesení musí být uvedena min. spolu-
účast žadatele. Další usnesení z jednání 
posledního zastupitelstva jsou splněna 
nebo jsou započata jednání.

Byl jednohlasně schválen návrh roz-
počtové změny č. 3/2013, předložil pan 
starosta. Zastupitelé odsouhlasili změnu 
na základě přílohy č. 1, která byla nedíl-
nou součástí podkladů pro jednání.

Zároveň byl schválen nový návrh roz-
počtu na rok 2014 (příloha č. 2), také 

předložený panem starostou, vytvořený 
rozpočtovým výborem ve spolupráci 
s účetní městyse Štěchovice.

Paní Marková požádala o zakoupení 
podružných měřidel tepla pro ZŠ a DPS 
– pověřen byl pan Zeman. 

Zastupitelstvo schválilo s účinností 
od 1. 9. 2013 snížení kapacity ZŠ Štěcho-
vice na 230 žáků, změna bude uvede-
na v rejstříku škol a školských zařízení. 
O změnu musí zažádat zřizovatel. (Více 
se k této problematice vyjadřuje paní 
ředitelka ZŠ v rozhovoru v tomto čísle 
na str. 00)

Dále zastupitelstvo udělilo souhlas 
ZŠ Štěchovice na pronájem nemovitých 
věcí – tělocvičny a učeben na kalendářní 
rok 2014.

Pan starosta se vyjádřil k záměru ur-
banistického plánování na p.p.č. 68/15, 
68/8, 68/6, 68/2, 68/3, 68/4, 68/5 v k. ú. 
Masečín (oblast kolem hřiště). Je zapo-
třebí pro investory vytvořit přesná kri-
téria pro zástavby společně s přípravou 
urbanistické koncepce - pověřen Malý, 
Čapek, Ondroušková. Zastupitelstvo vza-
lo tuto informaci na vědomí.

Dalším bodem jednání bylo určení pro- 
dejní ceny části pozemku p. č. 699/2 
a části p. p. č. 708/1 v k. ú. Štěchovice 
u Prahy

 Dokončení na str. 2

Vážení občané,
Využívám této příležitosti, abych všem, kteří se podíleli 

na  chodu obce, poděkoval. Jak víte, v  minulém roce nás 
opět postihla povodeň, která prověřila nejen členy krizového 
štábu, hasiče, záchranáře a  všechny složky záchranného 
systému, ale i mezisousedské vztahy a já tímto chci za všechny 
pozitivní jevy v  tomto období poděkovat. Nechci se příliš 
rozepisovat na téma, co se povedlo či nepovedlo, ale faktem 
je, že nám z  minulého roku zůstalo mnoho práce, která 
se právě díky povodním nestihla. Hlavním restem je akce 
Vodovod a kanalizace, akce táhnoucí se neúměrně dlouho 
ať už z důvodů administrativních či technických. K dnešku 
je stav již takový, že bude probíhat druhé kolo výběrového 
řízení na dodavatele a pak po odvolacích lhůtách konečně 
dojde k  samotnému podpisu s  vybraným dodavatelem 

a zahájení celé akce na jaře t.r. Také se pustíme do silnice 
do Kocáb, kterou jsme nemohli zahájit před začátkem zimy. 
Je mnoho práce v majetkové oblasti s uvedením do souladu 
s novým občanským zákoníkem a mnoho dalšího. Do nového 
roku se však dívám optimisticky z toho důvodu, že se přes 
povodňové náklady povedlo docílit přebytkového rozpočtu 
a tím i možnosti rozumného financování výše uvedených 
akcí. Ve  spojení s  nimi chci vás občany městyse požádat 
o  trpělivost při provádění těchto prací, které do  jisté míry 
život v obci ovlivní a dění po dobu roku 2014 nebude ideální.

Proto vám všem do nového roku přeji pevné zdraví, pevné 
nervy a s dobrou náladou i chuť do práce.

MILOŠ ČAPEK - starosta
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  Z ÚŘADU

 Dokončení ze str. 1

Návrh rady městyse:
RM Štěchovice pro projednání možných 

variant doporučuje zastupitelstvu ke 
schválení odprodej uvedených pozemků 
Společenství vlastníků za tyto ceny:

p. p. č. 699/2 o výměře 7 m2 – za-
stavěná plocha a nádvoří za cenu 
359 Kč/m2,
p. p. č. 699/2 o výměře 923 m2 – 
zahrada za cenu 255Kč/m2
p. p. č. 708/1 o výměře 160 m2 – 
ostatní plocha 569 Kč/m2

Dle znaleckého posudku jsou na po-
zemcích trvalé porosty oceněné na 
22 216 Kč

Celková cena za odprodej: 351 134 Kč 
– z této ceny je nutné odečíst 3/15 jako 
podíl městyse Štěchovice.

Náklady spojené s pořízením geomet-
rického plánu a vkladem do katastru ne- 
movitostí nese žadatel. Tyto peníze bu-
dou použity na výkup pozemku za Kocá-
bou pro park.

Usnesení: ZM Štěchovice určuje pro-
dejní cenu za  část pozemku p.p.č. 699/2 
o výměře 930 m2 a p. p. č. 708/1 o výměře 
160 m2 pro žadatele Společenství vlastníků 
Štěchovice 316 za celkovou cenu 351 134 Kč 
od které bude odečten podíl 3/15, které zů-
stanou ve  vlastnictví městyse Štěchovice. 
Náklady spojené s  pořízením geometric-
kého plánu a vkladem do katastru nemo-
vitostí nese žadatel. Získaná částka bude 
použita na  výkup pozemku za  Kocábou 
pro park.

Zastupitelstvo městyse Štěchovice v dal- 
ším bodě schválilo podání žádosti o do-
taci na projekt „podpory cestovního ru-
chu “ ze Středočeského Fondu podpory 
cestovního ruchu pro rok 2014 a zava-
zuje se spolufinancovat uvedený projekt 
ve výši minimálně 5 % z celkových nákla-
dů projektu. Zpracováním byl pověřen 
p. Bechyně.

ZM Štěchovice schválilo návrh kup-
ní smlouvy o vykoupení částí pozemků 
z p. p. č. 261 v k.ú. Masečín do majetku 
městyse Štěchovice označené dle GP 
p. p. č. 261/8, 261/3,261/4,261/5,261/6, 
261/10 a st. 1048 vše v k. ú. Masečín a ZM 
Štěchovice schválilo návrh kupní smlou-
vy o vykoupení části pozemků z p. p. č. 
31 v k. ú. Masečín do majetku městyse 

Štěchovice označené dle GP p p. č. 31/6, 
31/2 a 31/4 vše v k. ú. Masečín.

Dalším bodem byla formální oprava 
usnesení ze dne 14. 11. 2013 – nové zně- 
ní usnesení: Zastupitelstvo městyse Ště-
chovice schvaluje rozpočtové opatření 
Městyse Štěchovice č. 2/2013.

Zastupitelstvo mělo rozhodnout o udě- 
lení souhlasu k rozšíření podnikání firmy 
NAVIKA – p. Merta na jednání vysvětlil 
záměr svého podnikání. Usnesení k sou-
hlasu k rozšíření podnikání firmy NAVIKA 
s ohledem na §87 zákona o obcích ne-
vzniklo.

ZM Štěchovice schválilo záměr vykou-
pení pozemku pod vodojemem Masečín 
s převedením do majetku městyse Ště-
chovice.

Na konci jednání došlo k usnesení 
k novým bodům programu, o které bylo 
jednání rozšířeno:

19.1. Schválení návrhu smlouvy 
o smlouvě budoucí o provozování spor-
tovních aktivit O.S Aktivní pohoda - od-
loženo do dalšího jednání zastupitelstva

19. 2. Schválení dodatku č. 1 – 
ke smlouvě o smlouvě budoucí o poskyt-
nutí práva stavby na pozemcích obce 
uzavřené dne 3. 11. 2009 – ČEZ - odlo-
ženo pro nutnost doplnění podmínek 
stavby

19. 3 Schválení přidělení uvolněného 
bytu č. 1 ve Štěchovicích, ul. Hlavní č. p. 55 

Návrh: z důvodu nevyhovujících by-
tových podmínek bude uvolněný byt 
nabídnut rodině Markovým, která žije 
v obecním domě na Masečíně, č.p. 179 
(plíseň v bytě). K přestěhování dojde 
v lednu 2014. 

Usnesení: ZM Štěchovice schvaluje při-
dělení bytu č. 1 v  ul. Hlavní č.p. 55 rodině 
Markovým.

19. 4. Oprava textu usnesení z jednání 
zastupitelstva městyse Štěchovice kona-
ného 14. 11. 2013 – na základě požadav-
ků Středočeského kraje (žádosti o dota-
ce) muselo zastupitelstvo schválit přesné 
znění podmínek (uvést 5% spoluúčast 
městyse) na všechny podané žádosti:

19.4.1 – Usnesení: Zastupitelstvo měs-
tyse Štěchovice schvaluje podání žádosti 
o  dotaci na  projekt pro „SDH Štěchovice“ 
ze Středočeského Fondu podpory dobro-
volných hasičů a  složek IZS pro rok 2014 
a  zavazuje se spolufinancovat uvedený 
projekt ve výši minimálně 5 % z celkových 
nákladů projektu. Zpracováním pověřen 
RNDr. J. Malý

19.4.2 – Usnesení: Zastupitelstvo měs-
tyse Štěchovice schvaluje podání žádos-
ti o  dotaci na  projekt dopravní hřiště ze 
Středočeského Fondu vzdělávání, sportu, 
volného času a primární prevence pro rok 
2014 a  zavazuje se spolufinancovat uve-
dený projekt ve  výši minimálně 5 % z  cel-
kových nákladů projektu. Žadatelem bude 
MŠ Štěchovice, zpracováním pověřena 
pí. Marková

19.4.3 – Usnesení: Zastupitelstvo měs-
tyse Štěchovice schvaluje podání žádosti 
o dotaci na projekt „Vánoční koncert 2014“ 
ze Středočeského Fondu kultury a obnovy 
památek pro rok 2014 a  zavazuje se spo-
lufinancovat uvedený projekt ve výši mini-
málně 5 % z  celkových nákladů projektu. 
Zpracováním pověřena O. Hlaváčková.

19. 4.4 - Usnesení: Zastupitelstvo měs-
tyse Štěchovice schvaluje podání žádosti 
o dotaci na projekt „Veřejné osvětlení, ko-
munikace “ ze Středočeského Fondu rozvo-
je obcí a měst pro rok 2014 a zavazuje se 
spolufinancovat uvedený projekt ve  výši 
minimálně 5 % z  celkových nákladů pro-
jektu. Zpracováním pověřena R. Ondrouš-
ková.

19.4.5 - Usnesení: Zastupitelstvo měs-
tyse Štěchovice schvaluje podání žádosti 
o  dotaci na  projekt „ČOV Třebenice “ ze 
Středočeského Fondu životního prostředí 
a  zemědělství pro rok 2014 a  zavazuje se 
spolufinancovat uvedený projekt ve  výši 
minimálně 5 % z  celkových nákladů pro-
jektu. Zpracováním pověřena R. Ondrouš-
ková.

19.4.6 - Usnesení: Zastupitelstvo měs-
tyse Štěchovice schvaluje podání žádosti 
o dotaci na projekt „IZS v MFC Štěchovice 
“ ze Středočeského Fondu humanitárního 
fondu, oblast podpora v  oblasti prevence 
kriminality pro rok 2014 a zavazuje se spo-
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lufinancovat uvedený projekt ve výši mini-
málně 5 % z  celkových nákladů projektu. 
Zpracováním pověřen p. Ing. Šedivý

Po potvrzení spoluúčasti na projektech, 
na které se žádají finance ze Středočeské- 
ho kraje, se usneslo zastupitelstvo ještě 
na prodloužení smlouvy na zajištění provo-
zu vodohospodářské infrastruktury městy- 
se Štěchovice se stávající společností VHS 
Benešov.

Poslední usnesení z tohoto jednání je: 
ZM Štěchovice udělilo souhlas MŠ Štěcho-
vice s  podáním žádosti ze středočeského 
fondu vzdělání, sportu, volného času a pri-
mární prevence pro rok 2014 na  projekt 
dopravní a víceúčelové hřiště na pozemku 
p.č. 355/5 a p.p.č. 355/13 v k.ú. Štěchovice 
u Prahy.

Na závěr proběhla diskuse:
Kateřina Rožníčková veřejnost sezná-

mila s § 87 zákona o obcích, vzhledem 
k nepřijetí usnesení k požadavku firmy 
NAVIKA: „K platnému usnesení zastu-
pitelstva obce, rozhodnutí nebo volbě 
je třeba souhlasu nadpoloviční většiny 
všech členů zastupitelstva obce, nesta-
noví-li zvláštní právní předpis jinak -31a). 

31a) Například § 14 zákona č. 22/2004 
Sb., o místním referendu a o změně ně-
kterých zákonů.“ 

Dotaz občana na realizaci opravy vý-
tluku v ulici Vltavská. 

V roce 2014 dojde k uzavření smlouvy 
s novým nájemcem objektu „Montáží“ 
k rozšíření vjezdových vrat, tím nebude 
docházet k velkým nájezdům nákl. auto-

mobilů a výtluk bude opraven. V součas-
né době by oprava byla zbytečná. 

Žádost o zápisy s větším písmem na 
úřední desky – Úřad městyse Štěchovice 
zápisy zajistí

Paní Braná prosí o informace o výstav-
bě vodovodu a kanalizace – probíhá vý-
běrové řízení 

Pan Zikán vznáší dotaz na kácení stro-
mů u kostela – stromy jsou na soukro-
mém pozemku

Znění celého zápisu ke stažení zde: 

http://stechovice.imunis.cz/
edeska/detail.asp?id=1925

•INFORMACE Z ÚŘADU•  

NARODILO SE VÁM MIMINKO 
a měli byste zájem o účast 

na slavnostním vítání občánků? 
Stačí oznámit do 28. 2. 2014 – jméno a datum 
narození dítěte, jména rodičů a adresu trvalého bydliště 

na tel.: 257 740 403,
e-mailem na adresu: suvovai@ou-stechovice.cz 

nebo osobně na úřadu městyse Štěchovice 
u paní Sůvové – matrika.

Vítání občánků se uskuteční 9. 3. 2014 
od 14:00 hodin  

v budově MFC ve Štěchovicích. 
PŘIVÍTÁNY BUDOU DĚTI NAROZENÉ 

do 15. 1. 2014.

ODEČTY STAVŮ VODOMĚRŮ 
budou v roce 2014 probíhat stejným způsobem jako v mi- 
nulosti. 
Stavy za 1. Q a 3. Q budou odečítány v první polovině dubna 
a října zaměstnancem úřadu městyse. 
Stavy za 2. Q a 4. Q si může nahlásit každý odběratel sám, vždy 
nejpozději do desátého dne následujícího měsíce (tzn. do  
10. 7. a 10. 1.) na úřadu městyse u paní Rožníčkové. 

Poplatek za odpad 
– rok 2014 
Poplatek za 

kalendářní rok 2014 
činí Kč 800 Kč.

Každé fyzické osobě, 
která má v obci trvalý pobyt, 

náleží úleva 200 Kč. 
Poplatek je splatný 

ve dvou 50% splátkách 
k 31. 3. a 30. 9. 2014.

číslo účtu: 
388034329/0800 

Pro bankovní převod použijte 
následující VS dle lokality:

Štěchovice 1337 
Třebenice 2337 
Masečín 3337 

ROZLIŠENÍ: 
Trvale hlášené osoby 

a RD bez TP 1 
chaty 9

Trojčíslí čísla popisného 
nebo čísla evidenčního 

001 – 999

např. 1337/1/321 
– vkládejte prosím bez lomítek 

(13371321, 23379333…)
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  Z OBCE

Reklama je dnes všude mezi námi, ať chceme nebo nechceme. 
Valí se na nás ze všech stran, ve všech podobách a všemi různými 
způsoby. Ať už  v televizi, rádiu nebo na internetu.Vždy se někde 
alespoň na chvíli objeví. Zkrátka se v ní pohybujeme téměř po-
řád. Nevěříte? Myslíte, že je dnes ještě vůbec možné vyhnout se 
jakékoliv reklamě? Mohu říci, že pro mne jsou reklamy čím dál víc 
ubíjející. Ráno vstanu do školy, obléknu 
se, a aby mi nebyla zima, vezmu si sve-
tr, který není nový, ale vypraný v  Per-
wolu. Jdu si vyčistit zuby a chuti Odolu 
neodolám. K snídani si dám Activii pro 
lepší zažívání a Pickwick pro svou chvilku pohody a divím se, co 
ten čaj dokáže. Na cestu si vezmu tic tac, abych volně dýchala 
a  když ho zrovna nemám po  ruce, tak Winterfresh pro ledově 
svěží dech po celý den zcela postačí. Ve škole mi kamarád nabízí 
Disko sušenky, protože ty nikdy nejí sám. Duchem nepřítomna 
si vychutnávám poslední kousky své pochoutky, načež mě z ní 
vyruší paní profesorka, která   právě zkouší z  domácího úkolu. 
Nic neumím – co teď? „Teď si dáme Deli!“ nabídne spolužačka 
a já si mlsně pohrávám se svou fantazií a vůbec se nesoustředím 
na  to, co paní profesorka říká. Načež mi dává kázaní, že mám 
laskavě dávat pozor! Já mám však na její věc svůj názor: „Nemu-

sím, ne-mu-sím!“ – pochopitelně mě posadí s pětkou a já začnu 
být kyselá, nemám šmrnc a nejsem veselá. Po náročném vyučo-
vání vyrážím směrem k domovu. Potřebuji chvíli pauzu a dám si 
kit kat. Mamka mi volá na mobil a jelikož obě máme T-Mobile, 
jsme si hned blíž. Dostávám hlad a váhám mezi rychlým občer-
stvením v Mcdonaldu, kde to miluji nebo KFC, kde mají proklatě 

dobré kuře. Těžká volba. Nakonec si ra-
ději koupím telku, která je pečená a ne 
smažená. K ní si dám redbull, doletím 
domů a  ušetřím za  autobus. Doma si 
sednu k televizi, kde mě sice baví nova, 

ale na  Primě uvidím víc – například Standu Grosse, který to  
myslí upřímně. Když už toho vidím až dost, prohlížím si internet, 
domovská stránka SEZNAM, kde většinou najdu co neznám, 
což už začíná být trošku nuda. Pro zlepšení nálady si dám svou 
orosenou odměnu v podobě Kozla, navečeřím se a jdu se umýt. 
S  pomocí Pantene se mi hlava rozzáří po  celé koupelně a  pak 
zase neodolám chuti Odolu při čištění zubů. Před ulehnutím 
do  postele mám žízeň, otevřu lednici, zjistím, že Mattoni už  
není a  tak se raději pro dnešek spokojím s  vodou z  kohoutku 
a  jdu do  postele. Můj modrý králíček Azurit už tam na  mě to- 
tiž čeká …                                                                      MARTINA VOLFOVÁ

REKLAMA

  FEJETON  FEJETON  FEJETON  FEJETON  FEJETON  FEJETON  FEJETON 

ŽÁDOSTI O DOTACE Z FONDŮ STŘEDOČESKÉHO KRAJE
Ze zápisu zasedání zastupitelstva jste se dozvěděli o žádostech o dotace ze 

Středočeského kraje. Rádi bychom Vás s těmito žádostmi blíže seznámili:

Středočeský kraj otevřel ke dni 4. 11. 
2013 své fondy, ze kterých mohly žá-
dat obce o finanční výpomoc na řešení 
svých aktuálních problémů, na realizaci 
akcí, na které ze státního rozpočtu pe-
níze nezbývají. Městys Štěchovice podal 
několik žádostí – zde jsou:

Středočeský Fond životního 
prostředí a zemědělství

Název projektu: Rekonstrukce ČOV Tře-
benice 

Oblast podpory: Realizace čistíren od-
padních vod, intenzifikací ČOV a kana-
lizací napojených na ČOV 

Požadovaná dotace celkem: 

2 816 275 Kč 
Vlastní zdroje celkem: 148 225 Kč
Celkové náklady: 2 964 500 Kč

Středočeský Fond 
cestovního ruchu

Název projektu: Kolostavy Štěchovice 
Třebenice 

Oblast podpory: Podpora rozvoje rekre-
ační cyklistiky 

Požadovaná dotace celkem: 

100 000 Kč 
Vlastní zdroje celkem: 20 000 Kč
Celkové náklady: 120 000 Kč

Středočeský Fond podpory 
dobrovolných hasičů 

a složek IZS
Podpora obnovy techniky, výzbroje 

a výstroje jednotek sborů dobrovolných 
hasičů
Název projektu: Oprava / rekonstrukce 

zásahového vozidla – vysokozdvižné 
plošiny PVP 27 na podvozku Tatra 148 

Oblast podpory: Nákup nové nebo 
oprava-rekonstrukce a modernizace 
stávající zásahové hasičské techniky, 
zásahové výzbroje a výstroje a komu-
nikační techniky

Požadovaná dotace celkem:

190 000 Kč 
Vlastní zdroje celkem: 10 000 Kč 
Celkové náklady: 200 000 Kč 

Středočeský Fond 
rozvoje obcí a měst 

– program obnovy venkova
Název projektu: Oprava a rozšíření ve-

řejného osvětlení ve Štěchovicích 
Oblast podpory: Veřejné osvětlení
Požadovaná dotace celkem:

4 487 178 Kč
Vlastní zdroje celkem: 236 168 Kč
Celkové náklady: 4 723 346 Kč

Středočeský Fond kultury 
a obnovy památek – podpora 

 kultury, historických akcí 
a slavností

Název projektu: Rozsvícení vánočního 
stromu/Od harmonie k symfonii

Požadovaná dotace celkem: 

70 000 Kč 
Celkové náklady: 75 400 Kč

Středočeský 
Humanitární fond 
– Sociální oblast

Oblast podpory: Podpora aktivit v ob-
lasti prevence kriminality

Název poskytované služby: Prezentace 
Integrovaného záchranného systému 

Místo poskytování služby: Štěchovice - 
Multifunkční centrum

Požadovaná dotace celkem: 

47 500,- Kč
Vlastní zdroje celkem: 2 500 Kč 
Celkové náklady: 50 000 Kč

Nyní čekáme, jak se rada a zastupitel-
stvo Středočeského kraje k našim žádo-
stem postaví. Všechny žádosti již byly 
zkontrolované a postupují ke zhodnoce-
ní radě a zastupitelstvu Kraje. Doufáme 
v kladný výsledek. ÚMŠ
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  INFORMACE 

INFORMACE O TŘÍDĚNÍ ODPADŮ
Odpady se snažte třídit přímo doma, pozdější 

roztřídění odpadu není často možné – smíchá-
ním se odpad znečistí nebo slepí. Například za-
maštěný papír už není možné zpracovat.

Dobrá rada: pořiďte si do domácnosti další koše na ukládání 
papíru, skla a plastů. Pokud se vám koše do bytu nevejdou, mů-
žete je nahradit papírovou krabicí, do které postavíte tři tašky. Do 
jedné tašky můžete dávat papír, do druhé plasty a do třetí sklo. 
Vytříděné odpady odneste do kontejnerů na tříděný odpad.

Přišla nám na úřad petice se žádostí o umístění kontejneru na tetrapacky  a po domluvě s jednatelkou společnosti EKO-
-KOM, který se zabývá tříděním obalů, je závěr takový, že veškeré nápojové kartony se mohou vhazovat do nádob plastů, 
které se třídí na třídících linkách. Jsou objednané info letáčky, které se na nádoby plastů umístí. K. Rožníčková

PAPÍR

D o modrých nádob můžete odhodit:
 noviny, časopisy, reklamní letáky,
 kancelářský papír,
 knihy, sešity,
 krabice, lepenka, kartón,
 papírové obaly (např. sáčky).

Prosím, nevhazujte: 
 mokrý, mastný nebo jinak znečištěný papír,
 uhlový a voskovaný papír,
 použité plenky a hygienické potřeby.

SKLO

Do zelených nádob můžete odhodit:
 láhve od nápojů,
 skleněné nádoby,
 skleněné střepy – tabulové sklo.

Prosím, nevhazujte: 
 keramiku, porcelán,
 zrcadla,
 drátěné sklo a autosklo.

PLASTY

 Do žlutých nádob můžete odhodit: 
 PET láhve od nápojů – prosím, 
     nezapomeňte je sešlápnout!
 kelímky, sáčky, fólie,
 výrobky a obaly z plastů, polystyrén.

Prosím, nevhazujte: 
 novodurové trubky,
 obaly od nebezpečných látek
    (motorové oleje, chemikálie, barvy apod.).

KOVY
 Kovové odpady odnášejte do sběren nebo na sběrný dvůr.

NÁPOJOVÉ KARTONY (krabice od džusů, mléka, vína apod.)
Pro nápojové kartony jsou určeny kontejnery s oranžovou nálepkou. 

Pokud se ve vaší obci kartony ještě nesbírají, mohou se vyhazovat do „plastů“.

Naše obec je členem systému EKO-KOM, který zajišťuje tří-
dění, recyklaci a využití obalového odpadu. Veškerý odpad 
ze sběrných nádob plastů je kontrolován na třídících linkách, 
kde je následně dotříďován dle potřeby. Do žlutých nádob 
můžete bez problému vhazovat veškeré nápojové kartony.

VELKOOBJEMOVÝ KONTEJNER
Je vhodný pro odpad, který nelze v dané obci separovat do 

samostatných umístěných nádob. 
V žádném případě není určen pro biologicky rozložitelný 

odpad tzn. potraviny, odpad ze zeleně, papír.
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 ZÁKLADNÍ ŠKOLA – rozhovor s paní ředitelkou

Je leden, čas zápisu nových prvňáčků na základní školy. Pokud sledujeme zprávy, celostátně se jeví situace velmi vy-
hrocena, zvlášť v některých krajích. Problém přeplněnosti mateřských škol se přenáší i na základní školy. Silné ročníky 
předškolních dětí se stávají školáky. Požádali jsme proto ředitelku ZŠ Štěchovice Mgr. Hanu Králíkovou o rozhovor, aby 
nám nastínila další vývoj místní základní školy a podělila se s námi o problémy, které v současné době školu trápí. 

Můžete nám říci, jaká je situace bez-
prostředně po zápisu do 1. ročníku 
ve Štěchovicích?

Na základě rozhodnutí o odkladu po-
vinné školní docházky o jeden školní rok, 
nastoupí  do prvního ročníku ve školním 
roce 2014/2015 dvanáct žáků a dalších 28 
žáků obdrží rozhodnutí o přijetí k základ-
nímu vzdělávání v následujících dnech. 
Tím zcela naplníme kapacitu naší školy.  
Předpokládám podání dvou 
žádostí o odklad povinné 
školní docházky z důvodu 
školní a zdravotní nezralosti. 
Záměrně říkám, že předpo-
kládám, neboť s úplnou jis-
totou to mohu konstatovat 
až 31. 5. 2014. To je termín, 
do kdy musí zákonní zá-
stupci dítěte podat žádost 
o odklad povinné školní do-
cházky. Zamítnout žádost 
o odklad povinné školní 
docházky lze pouze v přípa-
dě formálních nedostatků (i na ně však 
musím coby ředitelka zákonné zástupce 
upozornit a v případě, že je ve stanove-
ném termínu napraví, žádosti vyhovět).  
To znamená, že by v září mělo skutečně 
nastoupit do prvního ročníku 38 žáků. 
Tento počet zaručuje otevření dvou tříd 
prvního ročníku.

Můžete již dnes rodičům sdělit, kte-
rá paní učitelka bude mít budoucí prv-
ní třídu?

Pokud budou opravdu otevřeny dvě 
první třídy, jsou ještě nad personálním 
obsazením otazníky. Jednou ze dvou po-
třebných učitelek bude určitě paní uči-
telka Mgr. Lucie Dražilová, která v červnu 
dovede současné „páťáky“ na pomyslný 

vrchol prvního stupně. Provázela je zá-
kladní školou od těch prvních nejistých 
krůčků prvňáčků, prožívala s nimi všech-
ny jejich drobné i velké úspěchy, pomá-
hala řešit nelehké situace a snažila se 
jim zpestřit běžnou výuku různými zají-
mavými akcemi. Během těchto vzájem-
ných společných chvil zvládla dokončit 
studium na dvou vysokých školách (ba-
kalářské studium speciální pedagogiky 

na UJAK v Praze a magister-
ské studium učitelství prv-
ního stupně na Technické 
univerzitě v Liberci) a tím se 
stát plně kvalifikovanou uči-
telkou . Na naší škole záro-
veň  paní učitelka Dražilová 
zaujímá postavení výchov-
né poradkyně a v současně 
době absolvuje specializač-
ní studium pro výchovné 
poradce.

Co přesně slovo „kapa-
cita školy“ znamená a k čemu tento 
údaj slouží. Podle našich informací 
byla v rejstříku škol uvedena kapaci-
ta 300 žáků, nyní se žádalo o snížení 
na 230. 

Pojem „kapacita školy“ v rejstříku škol 
a školských zařízení znamená, kolik žáků 
může být celkem přijato ke vzdělávání 
na daném typu školy či ve školském za-
řízení a je pro ředitele závazná. Kapacita 
naší školy byla kdysi v minulosti stano-
vena na 300 žáků. Dle jakých parametrů 
byla stanovena, není známo mně ani za-
městnanci Krajského úřadu Praha-západ, 
kde jsem se na toto dotazovala. Skuteč-
né prostorové možnosti naší školy bohu-
žel této výši neodpovídají.  Jednoduše, 
do učeben, které máme k dispozici, a se 

snahou nesnižovat kvalitu vzdělávání,  se 
nám takový počet žáků do učeben prostě 
nevejde. V minulých letech bylo zvykem, 
že jsme na druhý stupeň, tedy od šes-
té třídy, přijímali i žáky z okolních obcí 
(na prvním stupni to byl počet menší). To 
však vzhledem k nárůstu počtu dětí, trva-
le žijících v naší obci, není již možné. Dále 
se očekává, na základě změn v územ-
ním plánu, nárůst obyvatel i v příštích 
letech. A je tedy na obci, jako zřizovateli 
naší školy, aby splnil svou zákonnou po-
vinnost a zajistil pro své trvale žijící děti 
základní vzdělávání. Proto náš zřizovatel 
požádal o dočasné snížení kapacity naší 
školy, tak, aby odpovídalo momentální-
mu prostorovému vybavení, a dále řeší, 
jak v budoucnu kapacitu navýšit.

Štěchovická škola byla brána od své- 
ho založení jako škola spádová, což 
znamená, že přijímala na druhý stupeň 
žáky z okolních škol, kde mají pou-
ze 1. stupeň – Hradištko, Slapy apod. 
Dokonce mnoho žáků z okolních obcí 
bylo přijato i na 1. stupeň, přestože 
v obci svou školu mají. Jak vypadá si-
tuace v dnešní době – nárůst obyvatel 
Štěchovic (především díky Masečínu – 
za poslední léta se jedná o stovky no-
vých lidí) nejspíše zamíchal i počtem 
dětí školou povinných. Jak vidíte si-
tuaci v přijímání žáků z okolních obcí 
na první a hlavně druhý stupeň ZŠ?

Zde bych ráda uvedla na pravou míru 
konstatování, že naše škola je spádo-

Počet žáků se nám do učeben nevejde
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  ZÁKLADNÍ ŠKOLA – rozhovor s paní ředitelkou 

vou pro žáky z okolních obcí. Není tomu 
tak. Mezi obcemi nebyla v minulosti 
uzavřena žádná písemná dohoda, která 
by zaručovala spádovost okolních obcí 
do našeho školského obvodu. Z toho 
vyplývá, že děti z okolních obcí mohou 
být do naší školy přijímány pouze, pokud 
nemáme naplněnou celkovou kapacitu 
školy. Ještě je zde však nutné zmínit, že 
není možné absolutně naplnit kapaci-
tu školy hned od září daného školního 
roku vzhledem k demografickému vývo-
ji v naší obci. Od září 2013 do současné 
chvíle přistoupilo na naši školu 5 žáků 
do různých ročníků, protože se během 
roku se svými rodiči přistěhovali do naší 
obce a přihlásili se k trvalému pobytu. 
A tento trend je v posledních letech zce-
la běžný.  Jak jsem se již zmínila, každá 
obec musí zajistit  pro své děti (tedy ty 
trvale přihlášené), základní vzdělávání. 
Buď tím, že zřídí sama základní školu, 
nebo jim zařídí místo na některé z okol-
ních základní škol.  Z toho tedy vyplývá, 
že vzhledem k nárůstu počtu obyvatel 
obce Štěchovice již v současnosti není 
možné přijímat i žáky z okolních obcí, jak 
tomu bylo doposud zvykem. Předpoklá-
dám, že tu vyvstává obrovský problém 
pro okolní obce, kde mají školy pouze 
s prvním stupněm.  

Vysvětlete nám, zda můžete žáka 
„nepřijmout“, když školní docházka je 
povinná. Stanovujete si nějaká krité-
ria pro přijetí?

Rozdíl je v tom, zda myslíte nepřijmout 
do prvního ročníku základní školy, nebo 
do vyšších ročníků (tedy pokud se jedná 
o přestup z jiné školy).

Pokud žák splňuje zákonné podmín-
ky pro nástup do  první třídy (věk, škol-

ní zralost), je trvale hlášen v naší obci 
(zákon stanovuje, že přednostně jsou 
přijímáni žáci spadající do školského 
obvodu, do výše celkové kapacity školy 
– viz. výše) a zúčastní se zápisu, kde jeho 
zákonní zástupci podají žádost o přijetí 
k základnímu vzdělávání, není důvod ho 
nepřijmout. Do našeho školského obvo-
du patří děti z obcí Štěchovice, Masečín 
a Třebenice.

V roce 2012 se dočkala přístavby 
místní mateřská škola. Plánujete vy 
ve spolupráci se zřizovatelem zvět-
šovat prostory ZŠ? Jsou vyhlášeny 
nějaké dotace? (protože stát si musí 
uvědomovat, že situace se stává neú-
nosnou…) Je evidentní, že škola v Da-
vli a ve Štěchovicích bohužel všechny 
žáky druhého stupně z okolí nepojme 
– jaká vidíte řešení?

Vzhledem k demografickému vývoji 
v naší obci je nezbytné rozšířit prostoro-
vé možnosti naší školy. Během poslední-

ho roku jsem s panem starostou na toto 
téma vedla několik rozhovorů, kdy jsme 
se oba shodli na tom, že situace je dnes 
již téměř kritická. Myslím, že se tato otáz-
ka měla řešit již ve chvíli,  kdy se uvažo-
valo o schválení změn v územním plánu 
v minulých letech, tedy o obrovském ná-
růstu výstavby rodinných domů v Mase-
číně a Třebenicích.

Řešení vidím dvě. Buď přistavět patro 
s několika třídami v místě nad chodbou 
a šatnami před tělocvičnou (pokud by 
to bylo stavebně možné) a třídy vyba-
vit jako odborné učebny, ve kterých by 
se děti měnily z hodiny na hodinu (dnes 
již na mnoha školách zcela běžné), nebo 
hledat jiné prostory pro detašované pra-
coviště ZŠ. Máme obrovskou nevýhodu, 
že ležíme v záplavové oblasti a nikdy ne-
budeme moci přistavovat školu do šířky. 
Přístavba školy by byla samozřejmě fi-
nančně velice náročná. MŠMT si ovšem 
celý problém také uvědomuje a přislíbi-
lo, že ve druhém čtvrtletí bude přidělo-
vat dotace právě na investiční náklady 
pro obce, které se rozhodnou situaci 
s nedostatečnými kapacitami škol řešit. 
To by ovšem znamenalo, být včas na po-
dání takové žádosti připraven (situační 
plány, rozpočty….). Nevím, zda se tyto 
finanční podpory budou týkat i pouhých 
stavebních  úprav při změně užívání ob-
jektu (v případě vytvoření detašovaného 
pracoviště ZŠ z objektu, který je momen-
tálně využíván k jiným účelům).

Jediný, kdo o celé záležitosti může roz-
hodnout, je ale samozřejmě náš zřizova-
tel, tedy městys Štěchovice. Mé návrhy 
jsou opravdu pouze mé  představy a přá-
ní, které je nutno dát do souladu s plány 
a možnostmi naší obce. A to je již na sa-
motných zastupitelech.

 
Velice vám děkujeme za rozhovor.
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  MATEŘSKÁ ŠKOLA

Ředitelka MŠ vyhlašuje

ZÁPIS
do Mateřské školy 

ve Štěchovicích, Hlavní 325, 252 07

pro školní rok 
2014 – 2015

 

dne 8. dubna 2014 
od 14 do 17 hodin

ve třídě Ještěrky (přístavba)
Rodný list dítěte a OP zákonného zástupce s sebou.

Kritéria budou oznámena po veřejném 
zasedání zastupitelstva městyse Štěchovice

KOUZELNÁ SKŘÍŇKA - MAGICBOX
Mateřská škola Štěchovice požádala Nadaci ČEZ o finanční příspěvek 

na skvělou novou interaktivní pomůcku – tzv. MAGICBOX. Projekt jsme 
nazvali KOUZELNÁ SKŘÍŇKA ANEB ŠKOLKA HROU - „MAGICBOX“ V MŠ.

Jedná se o nový výrobek na trhu, který 
je ideální do mateřských škol. Je to vlast-
ně alternativa interaktivní tabule vyvinu-
tá přímo pro předškolní děti – ne na zeď, 
ale na zem. Magicbox promění podlahu 
herny ve strhující interaktivní svět. Obsa-
hem Magicboxu je špičkový interaktivní 
projektor s ozvučením, výkonný počítač 
s DVD mechanikou, USB a Wifi  + projekč-
ní podložka + elektronické pero a kláves-
nice na ovládání.

MŠ by ráda poskytla dětem nové pod-
něty a zkušenosti v procesu vzdělávání  
- seznámení s novými technologiemi, 
jejich využitím v běžném životě, zábav-
nější formu učení. Oproti klasické inter-
aktivní tabuli je Magicbox mobilní, do-
sažitelný pro všechny děti díky umístění 
na podlaze, využitelný pro všechny třídy 
snadným transportem. Nabízí možnost 
výběru mnoha SW programů.

Celková cena výrobku se pohybuje 
v základní sestavě cca kolem 80 000 Kč. 

Více se dovíte na stránce:
www.magbox.cz.

Dále byla vyhlášena zřizo-
vatelem výzva na výběr do-
davatele pro realizaci zahrady 
v přírodním stylu při MŠ Štěchov-
ice – projekt „Návrat ke kořenům“, 
o kterém jsme vás informov-
ali v minulém čísle.  Ukončení 
příjmu nabídek je stanoveno 
na 27.2.2014. Od konce března 
je naplánována realizace, která 
by měla trvat cca 2 měsíce. Děti 
si do konce školního roku užijí 
nové prostory, které však zpočát-
ku budou přinášet mnoho povin-
ností - péče, aby zahrada byla tak 
nádherná, jakou ji pan Tomašek 
se ženou nakreslil. Do následné 
péče budou zapojeny samozře-
jmě děti, ale také rodiče 

Kolektiv učitelek MŠ

V dalším čísle vám přineseme rozhovor s ředitelkou MŠ, paní 
Jaroslavou Markovou, které se zeptáme na situaci a aktuální 
problémy v mateřské škole.

ZÁPIS
Místní organizace ČRS ve Štěchovicích 

pořádá

v sobotu 
15. března 2014

v sále restaurace „Na Peškově“ 
ve Štěchovicích

K tanci a poslechu hraje hudba 

DOMINANTA
Začátek ve 20 hodin

Vstupné 70 Kč
BOHATÁ TOMBOLA (živé ryby)…

Srdečně zve výbor MO ČRS Štěchovice

RYBÁŘSKOU 

v sobotu 

KOOOUU
TANEČNÍ ZÁBAVU

Místní organizace ČRS ve Štěchovicích
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SPMP ČR - CENTRUM SLUŽEB HVOZDY   

SPMP ČR 
Centrum služeb Hvozdy

Nástupnickou organizací se stalo Cen-
trum sociálních služeb Hvozdy, o.p.s., 
IČ: 29128218, které bylo založeno již 
v prosinci 2012, ale svoji faktickou čin-
nost začalo vykonávat od 1.1. 2014. Nová 
společnost převzala všechna práva a po-
vinnosti, zaměstnance a klienty z původ-
ní organizace. V září 2013 také zaregistro-
vala 6 sociálních služeb:

Týdenní stacionář - TS
Odlehčovací služba - OS
Sociálně terapeutické dílny - STD

Sociálně aktivizační služby pro rodiny 
s dětmi - SAS

Nízkoprahové zařízení pro děti a mlá-
dež - NZDM

Odborné sociální poradenství - OSP

Svoji činnost nová společnost bude 
nadále vykonávat v prostorách areálu na 
Hvozdech (Masečín 119, 252 07 Štěcho-
vice) – pobytové služby TS a OS a část 
STD. STD – rukodělná a výtvarná dílna, 
SAS, NZDM a OSP jako ambulantní služ-
by budou občanům nabízeny v pobočce 

v Multifunkčním centru (MFC, prof. Lista 
393, 252 07 Štěchovice) a OSP také v po-
bočce v Praze (Moskevská 1464/61, 101 
00 Praha 10).

Věříme, že naše činnost v nové orga-
nizaci bude stejně úspěšná jako v letech 
minulých a že s našimi službami bude 
spokojeno stále více klientů. 

Informace o našem zařízení a našich 
službách naleznou všichni zájemci na 
www.css-hvozdy.cz.

PhDr. ROMANA ČANDOVÁ
zástupkyně ředitelky

Významná změna na Hvozdech
V souvislosti s novým občanským zákoníkem došlo k podstatné změně na Hvozdech. Původní 
organizace SPMP ČR Centrum služeb Hvozdy, IČ: 62937863, která byla občanským sdružením, 
byla k 31.12.2013 zrušena, neboť již nadále podle nového občanského zákoníku občanská 
sdružení nemohou poskytovat sociální služby.

NOVÝ ROK 2014 - LUNDONIA HUB DAVLE
Novinky i pokračování stávajících programů

NOVINKY – CVIČENÍ: 
PILATES středa 10:00 – 11:00 (zajištěno hlídání dětí) od 8. ledna

ZDRAVOTNÍ CVIČENÍ NA BALONECH s fyzioterapeutkou Petrou – 

vhodné i pro seniory a těhulky  pátek 10:00 - 11:00
BODY AEROBIC

na pondělí večer a úterý dopoledne od 27. 1. s možností hlídání dětí 
Nová lekce cvičení od pondělí 27. 1. 2013

PONDĚLÍ 19:30 – 20:30, ÚTERÝ 8:30 – 9:30 + hlídání dětí
Body aerobik je cvičení aerobního charakteru, které obsahuje jednoduché choreografi e, pomáhá zvyšovat fyzickou

 kondici a zpevňovat a tvarovat zejména problémové partie těla. Je vhodný zejména pro ty, kteří se snaží posílit svaly 
problémových partií – hýždí, břicha – cvičení se ale zaměřuje na komplexní posílení a procvičení těla.  

 Zahájení letních semestrů u vybraných jazykových kurzů - zájemci o studium nás mohou kontaktovat

 Kavárna Lundonia otevřena všem od pondělí do čtvrtka od 9:00 – 18:00, v pátek od 9:00 – 15:00 
v naší nabídce domácí pečené rohlíčky s pařížským krémem, každý den čerstvé croissany a výborná 
káva – latté, cappuccino či sypaný prémiový čaj

LETNÍ SEMESTR LUNDONIA – můžete se hlásit do jazykových kurzů angličtiny:
 VEČERNÍ KURZY AJ
 DOPOLEDNÍ KURZY AJ s hlídáním dětí v úterý a ve středu

Vybírejte na našem webu z nabídky kurzů a kontaktujte nás: 

www.lundonia.cz/pro-dospele-a-mladez 
Těšíme se na naši návštěvu.

Eva Machová - majitelka centra: Lundonia Hub Davle, 
Lundonia, s. r. o., K Pivovaru 3, 25206 Davle, www.lundonia.cz

eva.lundonia@seznam.cz, tel.: +420 733 33 66 10

RYBÁŘSKOU 
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  TRADICE V OBCI – MASOPUST

O MASOPUSTU…
Termín Masopustu se určuje podle Veli- 
konoc. Odehrává se před Popeleční stře- 
dou, která zahajuje předvelikonoční postní 
období. A protože Velikonoce jsou pohybli- 
vým svátkem, může být masopustní neděle  
různá.
I když se pod názvem masopust skrývá celé 
období od Tří králů až do začátku postní 
doby, kdy nastalo jeho vyvrcholení, jímž 
toto období končí, je ve třech dnech před 
prvním postním dnem zvaným Popeleční 
(též škaredá středa). Při pomyšlení, že již 
zakrátko nastane dlouhý předvelikonoční 
půst, si každý dopřál do sytosti bujarého 
veselí, zpěvu, tance a pochopitelně 
i jídla a pití. Ne nadarmo se v tento čas 
odehrávalo nejvíce zabíjaček. Ostatně 
mrazivé počasí pro ně bylo ideální a řezníci 
měli proto v tento čas nejvíce napilno.
V životě mnoha lidských generací hrál 
důležitou úlohu jako zlomový bod 
na rozhraní dvou ročních etap. Jednalo 
se o dobu poměrného hospodářského 
klidu. Dokončovaly se ještě drobné práce 
z předešlého hospodářského roku (draní 
peří, přástky, mlácení obilí), ale zároveň 
se všichni připravovali na blížící se jaro, 
počátek nové hospodářské sezóny. Sou- 
visela s tím i řada symbolických ma- 
gických úkonů a pověr, majících zajistit 
jednak blahonosný a plodonosný účinek, 
jednak ochránit usedlost před zlými silami 
a nepříznivými vlivy. 

Masopustní neděle - 49 dní 
před Božím hodem velikonočním.

Masopustní úterý - 47 dní 
před  Božím hodem velikonočním

Dříve se masopust držel hlavně po tyto tři 
dny: tučný čtvrtek, taneční neděle a maš- 
karní úterý. V těch dnech bylo také vy- 
užíváno „ostatkové právo“.

Původ slavení masopustu
Oslavu masopustu je nutno hledat již 
ve starořeckých a římských bakchanáliích 
– oslav boha Dionýsa. Časem však 
nabyly oslavy masopustu jiného smyslu 

a podoby, charakteristické rysy se však 
dochovaly až do dnešní doby. I když jsou 
stěsnané povětšinou jen na konání plesů, 
karnevalů a tanečních zábav, pečení koblih 
a jiných pamlsků, místně i někdy na konání 
maškarního průvodu. 
V poslední masopustní den se později, 
hlavně v době baroka, cho dili věřící 
vyzpovídat do kostela ze svých hříchů. 
Dostali rozhřešení a byli očištěni před 
nadcházejícím půstem. 

Přestrojování za maškary. 
Maškary a tanec měly pro naše předky 
kdysi mnohem hlubší smysl hospodářský. 
Tanec maškar s medvědem a koníčkem, 
nejoblíbenějšími maskami, kterým byla 

přikládána plodonosná moc, měl přinést 
kromě plodnosti bohatou úrodu na polích 
a prosperitu dobytka. Masopustní 
koledování v dřívější době mělo také jiný 
význam, zvláště pro chudší lid, kdy už se 
skromné zásoby v domácnosti značně 
ztenčily.
Masopust je ve srovnání s ostatními zvlášt-
ní svátek. Možná proto, že se jej nikdy ne-
podařilo přizpůsobit liturgickým předpi-
sům. Oblíbily si ho všechny vrstvy obyvatel, 
od nejchudších až po panovníky. Na šlech-
tických sídlech se pořádaly karnevalové 
zábavy v maskách a pronikly i na panov-
nické dvory. Čeští králové zvali na bohaté 
hostiny šlechtu a později i zástupce měst-
ského stavu, nejprve na Pražský hrad 
a po třicetileté válce na císařský dvůr 
do Vídně. Zde se příslušníci šlechtických 
rodů bavili v maškarních převlecích. 
Ve městech i na venkově se od středově-
ku organizovaly taneční zábavy a průvody 
masek. V masopustních průvodech se 
často objevovalo parodování neoblíbe- 
ných úřed níků, některých profesí i lidských 
vlastnos tí směšnými maskami. Vzpouru 
proti spo řádanému životu dokládala účast 
bláznů a fantastických postav. Lidé prostě 
chtěli sla vit masopust svobodně a bez 
zábran a ne nechali si toto právo vzít.
Mluvčí průvodu masek je „strakatý“ – 
žádá o povolení obec i každého majitele 
domku, kam masky zavítají. Dále mezi 
tradiční masopustní postavy patří také 
rasové, turci, kominíci, kobyly, medvěd, 
ale i židi či osoba slaměného. Na závěr 
masopustní obchůzky dochází k obřadu 
poražení kobyly, zastřelení medvěda a poté 
následuje veselý tanec masek a všech kdo 
se chtějí k veselí připojit, ale jen do půlnoci. 

Masopustní masky.  
Masopustní masky bývaly a dodnes 
jsou velmi rozma nité. Některé, zejména 
ty zvířecí, mají velmi dlouhou tradici 
a pocházejí z doby před rozšířením 
křesťanství. Lidi vždy lákalo brát na sebe 
podobu zvířat a s ní i jejich vlastnosti - sí lu, 
lstivost a další, které jim připisovali. 
V průběhu staletí se reje masek omezily 
převážně na masopust, který byl vždy roz-
verný a stal se příležitostí pro jejich uplat-
nění. Se zánikem spousty lidových zvy-

V roce 2011 byla obnovena tradice Masopustu ve Štěchovicích. Zásluhu na tom má 
především paní Jaroslava Marková, ředitelka MŠ, která si pamatuje organizování 
Masopustu z let dávno minulých pod vedením paní Tomanové a toužila opět tuto 
tradici vzkřísit a umožnit lidem prožít den naplněný pohodou, hudbou, tradicí… protože 
lidé v malém městečku mají žít pospolu. Již potřetí tedy vyrazí do ulic masopustní průvod maškar – 
tentokrát v sobotu 1. 3. 2014. Maškary se sejdou v klubovně spolku Vltavan, poté budou kolem Peškova 

pokračovat na Hlavní ulici a obejdou Štěchovice jako v minulých letech. U lípy Svobody proběhne „zabijačkový trh“ 
– přijďte na jitrnici, jelítko, zkrátka 1. března se pojďte bavit.
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TRADICE V OBCI – MASOPUST 

ků a obyčejů mizely pozvolna i maškary. 
Až koncem 19. století se začaly znovu 
obnovovat. Velkou zásluhu na tom měli 
národopisní pracovníci a další nad šenci, 
kteří v lidových zvycích viděli způ sob 
posilování českého vlastenectví. A tak 
masopustní průvody a také jednotlivé typy 
masek, které dnes považujeme za tradiční, 
pocházejí až z novější doby, i když jejich 
základ je skutečně prastarý.
Existuje několik druhů tradičních masek, 
které se dodnes objevují pravidelně. Patří 
k nim například medvěd, klibna neboli ko-
byla, Žid, bába s nůší. Počet masek v prů-
vodu je libovolný, někdy je možné jich na-
počítat až čtyřicet. Některé masky však 
v minulosti chodily samy nebo v malých 
skupinkách. Tak tomu bylo určitě, když 
chodila klibna, nebo když se chodilo 
s medvědem. 
Kdysi se ženám účast v průvodu zakazovala 
a rovněž jim bylo zapovězeno převlékat 
se do masek. Dnes už to neplatí, přesto 
jde převážně o doménu mužů. Chození 
v některých maskách je fyzicky ná ročné, 
navíc u některých typů (například baba) 
je zcela nemyslitelné, aby je předsta-
vovaly ženy. Do takových masek, jako byl 
například Turek nebo Laufr, se dokonce 
mohli převlékat pouze svobodní chlapci. 
Většina masek bývá zhotovena samotný-
mi účastníky masopustního průvodu, 
zále ží na jejich zručnosti a zkušenosti. 
V minulosti bývaly méně pestré, nicméně 
stejně pracné jako dnes. K jejich výrobě se 
po užívají nejrůznější materiály počínaje 
pa pírem, textilem a kůžemi, přes slámu, 
hrachovinu a trávu až ke dřevu, peří či 
žíním. Některé masky nebo jejich části se 
schová vají, mnohé se každoročně vyrábějí 
znovu.
Každá maska má typický způsob chová-
ní, podle něhož hraje svou roli. Další zá-
leží na fantazii a také trochu na hereckých 
schopnostech toho, kdo se pod ní skrývá. 
Většinou masky sehrávaly v domech malá 
divadelní představení podle daného scéná-
ře. Jejich cílem bylo pobavit místní i sebe, 
způsobit chaos a nepořádek, zatancovat 
si s děvčaty... 
V každém kraji, v každé vesnici se tradice 
vy víjely jinak, těžko by se hledaly dva 
stejné masopustní průvody. Vždy však byly 
účastníkem závěrečného masopustního 
průvodu dvě masky, kterým byla 
přisuzována plodonosná moc. V každé 
chalupě si museli zatančit s medvědem 
a vykoupit koníčka – klibnu.

Průvody masek. 
Průvody maškar obvykle neměly závazná 
pravidla. V každém kraji a někdy i v každé 
vsi byly jiné. Uplatňovaly se dobové mód-

ní vlivy, venkov leccos převzal z města 
i od sousedů z vedlejší vesnice. Pro všechny 
bylo ale společné, že průvod masek 
zakončoval rozjásané období masopustu.
Soutěžilo se, kdo bude mít lepší 
a vynalézavější masku, kdo provede 
větší skopičinu a pobaví vděčné diváky. 
Většinou se jednalo o obchůzku od domu 
k domu, přičemž se zpívalo, tanco valo 
a žertovalo na adresu jejich obyvatel. 
Někdy se žertování neomezilo jen na slovní 
zlomyslnosti, ale došlo i na mazání sazemi 
a házení do sněhu. Mnohá hospodyně neli-
bě nesla nepořádek, který maškarádi doká-
zali natropit. Neprováděli však jen zlomy-
slnosti. Vždy popřáli úspěšný hospodářský 
rok, zdravý a plodný dobytek. Pokud 
by chom zašli dál do minulosti, patřila 
k vinšování i přání z oblasti plodnosti žen 
i mužů. Případné drsnější průpovídky se 

vždy bali ly do náznaků a narážek. I tak zůstal 
smysl poskakování masky medvěda kolem 
hospo dyně, válení ve sněhu, symbolických 
polib ků a poplácávání celkem jednoznačný.

Masopustní obchůzky. 
Obchůzky o masopustu se udržují 
v nezměněné podobě po několik generací. 
Prokazatelně od poloviny 19. století, 
ale tradice je mnohem starší. Některé 
záznamy v kronikách dokazují, že masopust 
se slavil už v době o několik století dříve. 
Navíc i podoba masek, stejně jako jejich 
funkce je prakticky beze změn. Masky byly 
vlastnictvím jednotlivců (v rodinách se 
tradičně dědily), kteří se za ně jednou v roce 
převlékají. Masopustní obchůzky nikdo 
neorganizoval, jednalo se o spontánní 
záležitost obyvatel. Podoba masek a jejich 
funkce je jedinečná. Masopust se dnes 
koná většinou o víkendu před popeleční 
středou. 
Masopustní zvyky byly rozšířeny po všech 
krajích. Některé byly pouze místní, některé 
se udržovaly všude. Vlastní masopust 
je třídenní lidový svátek, který ve své 
podstatě sice nemá nic společného 
s liturgií, ale přesto je podřízen běhu 
církevního kalendáře. Slavil se ve dnech 
předcházejících Popeleční středě, kterou 
začíná 40denní půst před Velikonocemi. 
Protože datum Velikonoc je pohyblivé, byl 
pohyblivým svátkem i masopust. 
Masopustní zvyky byly vždy spojené 
s maškarami a výstupy. Masky byly všude 
pohoštěny a ještě dostá valy výslužku, jídlo 
i peníze. Ty se pak spo lečně propily v hospodě 
- proto také býva li hospodáři štědří. 

Ostatkové právo. 
Je pravdou, že většinou masopustní 
veselí nebylo nikým organizováno. Jeho 
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  TRADICE V OBCI – MASOPUST

podstatou bylo, že mládež převzala na
dobu masopustního veselí vládu nad 
obcí. K tomu byl zvolen z jejího středu 
výbor, který organizoval zábavu a taneční 
programy v hospodě. Výbor také symbo-
licky přijímal starší chlapce mezi dospě lé 
nebo trestal různá vymyšlená provinění 
svých kamarádů. 
A tresty, ty byly různé, ale vždy orga-
nizačního rázu. Chasníci ze statků zajiš-
ťovali občerstvení. Tak třeba v tomto 
roce se jeden musel postarat o celou 
hosti nu při pochovávání basy. A chasníci 
z chudších rodin, ti  zase dostávali úkoly 
organizačního charakteru. Někdo měl 
za úkol dát dohromady celou kapelu 
a řádně s nimi vše nacvičit, by to žádných 
zádrhelů nemělo. Jiný zase musel domluvit 
s hosti nskými, aby dostatek piva byl. Jiná 
zase za úkol měla, zajisti t aby všechny 
masky měly, co k nim náleželo, aby řádně 
přichystané byly, atd. ... 
Výbor musel skuteč ně tvrdě „pracovat“, 
protože jeho členové museli všechno 
připravit, obejít obec a vy brat peníze 
na pohoštění, domluvit se s hu debníky, 
zajisti t dostatek piva, vyzdobit sál a ještě jít 
příkladem v tanci. 
Odznakem je jich přechodné moci byla 
šavle ozdobená šátky a stuhami, které se 
říkalo „právo“. Před zahájením tancovačky 
se zabodla v hospo dě do trámu. Ferulí, 
prutem upraveným ja ko velká ozdobená 
vařečka, se současně trestali provinilci 
(ferule byla od středově ku odznakem 
úřadu rychtáře).
Členovi výboru se říkalo „stárek“, part-
nerka byla „stárková“. Nejvýznamnější byl 
první stárek. Pro svobodnou dívku i je jí 
rodiče byla velká čest, pokud si ji prv ní 
stárek vybral. Taková dívka musela vy strojit 
hosti nu pro celý výbor a za odměnu mohla 
se svým stárkem zahajovat taneční zábavu. 
Další se členové výboru označo vali jako 
„rychtář, pudmistr, konšel, sklep ník apod.“ 

Pochování basy. 
Poslední masopustní den, úterý před 
Popeleční středou, končíval pochováním 
basy. Večer po obchůzce končíval stejně 
jako všechny masopustní dny muzikou 
a tan cem v hospodě. Tentokrát se však 
zába va neprotáhla až do rána. Ve středově-
ku se chodilo spát se západem slunce, 
v novověku samozřejmě později. 

Maso pust končil přesně o půlnoci, kdy 
ponocný zatroubil na roh. Často se ještě 
pochovala basa, ať už skutečná nebo jako 
figurína, která se na nosítkách vynes-
la ven a pohřbila na znamení, že si na ni 
v následujících týdnech nikdo nezahraje. 
Lidé věřili, že pokud budou o masopustu 
tancovat přes půlnoc, objeví se mezi 
nimi ďábel, často jako cizinec v zeleném 
kabátě. Někteří měli nadto ješ tě v mysli 
hluboko zasutou prastarou po věru, že 
země je do doby, než vydá úrodu, těhotná, 
a proto se po ní stejně nesluší ská kat 
a dupat. 

Tím skončil čas masopustního veselí 
a nastalo období půstu, které trvalo dlou-
hých 40 dnů. Věřící se během něho měli 
připravovat na největší křesťanský svátek 
- Velikonoce. 

Život se vráti l do klidných ko lejí a na tanec, 
pití  a hodování mohli lidé jen vzpomínat. 
Většina věřících dodržo vala církevní půst. 

(zdroj:  http://brtpichlavec.sweb.cz/
tradice/cirkevni/masopust/masopust1.
htm)

Smažené koblihy – masopustní recept
60 dkg polohrubé mouky
6 dkg rozpuštěného másla
2 dkg droždí
3 dkg cukru
3 žloutky
1 celé vejce
trochu soli
citrónová kůra
2 lžíce rumu
čtvrt litru mléka
tuk na smažení 
marmeláda 
(náplň)

POSTUP:

Do nádoby rozemneme droždí, při-
dáme lžíci hladké mouky, lžičku cukru, 
promícháme a zalijeme asi 100 ml vlaž-
ného mléka. Připravíme hustý kvásek, 
který necháme v teple pod utěrkou 
vykynout. Mezitím mouku prosejeme
do mísy. Máslo utřeme se zbylým cuk-
rem, citrónovou kůrou a postupně při-
dáváme žloutky. Potom přisypáváme 
mouku smíchanou se solí, přiléváme 
vlažné mléko, kvásek a nakonec rum. 
Vypracujeme vláčné těsto. Povrch po-
prášíme trochou mouky. Mísu zakry-
jeme utěrkou a necháme na teplém 
místě hodinu kynout. Vál poprášíme 
moukou. Přendáme na něj těsto, kte-
ré si rozdělíme na polovinu. Každou 
rozválíme na plát. Na jednom kula-

tým tvořítkem (skleničkou) vyznačíme
kruhy. Do jejich středu dáme marmelá-

du. Druhým plátem přikryjeme.
Kopečky marmelády vytvoří vy-
výšená místa. Okolo nich těsto
důkladně stlačíme k sobě. Tvo-
řítkem vykrojíme koblihy a ne-
cháme je ještě asi 6 minut na vá-
lu kynout. V menším kastrolu
rozehřejeme dostatečné množ-
ství tuku. Vložíme koblihy (vy-
kynutou stranou do rozpálené-
ho tuku) a po obou stranách

smažíme dozlatova. Před podáváním
pocukrujeme (moučkovým a vanilko-
vým) cukrem. 

Dobrou chuť 

MASOPUSTNÍ POPĚVEK:
Masopust držíme, 
nic se nevadíme 

pospolu.

Proč bychom se hádali, 
když jsme se tak shledali 

poznovu!

V dobrém jsme se sešli, 
rádi jsme se našli

pospolu.

Dříve než se rozejdeme,
ještě k sobě připijeme 

poznovu!
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MULTIFUNKČNÍ CENTRUM

Dětský karneval v MFC
V sobotu 8. února se v Multifunkčním centru ve Štěchovicích konal 

dětský karneval, který uváděla dětská skupina TV Stars. Děti z této sku-
piny, z nichž mnohé vystupují v nejrůznějších televizních seriálech, při-
pravily pro nejmenší diváky a jejich rodiče několik hudebních a taneč-
ních čísel a celý odpolední program sami moderovaly. Největší úspěch 
pak měly soutěže, které dětští moderátoři neustále odměňovali paml-
sky a drobnými cenami.                                                                          PETR ŠEDIVÝ

13
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  TJ ŠTĚCHOVICE

Zpráva o činnosti TJ ve Štěchovicích
Konec rokuje vždy důvodem k ohlédnutí. Areál Tělovýchovné jednoty byl, stejně jako 
část Štěchovic, zaplaven letní povodní. Voda zničila travnaté plochy obou hřišť, oplo-
cení areálu, zavlažovací systém, nohejbalové hřiště, střídačky a vybavení fotbalového 
hřiště. Na opravu areálu nemáme fi nanční prostředky a následky povodně nebyly 
dosud odstraněny. Z důvodu povodně byl zrušen i tradiční turistický pochod Údolím 
zlatonosné Kocáby, pořádaný naší jednotou.   

To vše za situace, kdy fotbalové A muž-
stvo dospělých dosáhlo historického 
úspěchu – postupu do třetí nejvyšší ce-
lostátní soutěže. Pro zajištění bezproblé-
mového vstupu do podzimní části fotba-
lových soutěží vyvinuli členové fotbalo-
vého klubu a jejich příznivci velké úsilí.

Další příznivou zprávou je, že se rozrůs-
tá počet oddílů TJ o mužstvo nohejbalu.

 K činnosti jednotlivých oddílů:

FOTBALOVÝ ODDÍL

Fotbalový klub, jako nejsilnější oddíl 
TJ, nám dělá radost. A tým hrál na jaře 
druhým rokem divizi a opět postoupil. 

Štěchovice v nové 
sezoně 2013/2014 
hrají poprvé ve své 
historii třetí nejvyš-
ší soutěž v republi-
ce – Českou fotbalo-
vou ligu. Pod tímto

fantastickým výsledkem je především
podepsána skvělá práce nejen hráčů, ale
také celého realizačního týmu, dobro-
volných funkcionářů a dalších oběta-
vých dobrovolníků. Mužstvo výborně re-
prezentuje Štěchovice, a to nejen po
sportovní stránce, v rámci celé České re-
publiky. Jako nováček po vhodném do-
plnění hráčů vstoupilo do nové sezóny 
výborně a pohybovalo se na předních 
místech tabulky. Po 10. kole bylo do-
konce na 1. místě tabulky, což dokládá 
důkaz visící na stěně klubovny. Ke konci 
soutěže trochu výsledkově polevil, přes-
to ve vyrovnané tabulce skončil po pod-
zimní části na pěkném 11. místě.

Výsledky podzimní části sezóny:

FK KRÁLŮV DVŮR – ŠTĚCHOVICE 3 : 0                          

ŠTĚCHOVICE – METEOR PRAHA  3 : 0

SK STRAKONICE 1908 – ŠTĚCHOVICE 0 : 1                    

ŠTĚCHOVICE – AC SPARTA PRAHA B  1 : 0

SK HORNÍ MĚCHOLUPY – ŠTĚCHOVICE  0 : 0               

ŠTĚCHOVICE – MFK CHRUDIM  3 : 0

FK ČÁSLAV – ŠTĚCHOVICE  2 : 1                                      

ŠTĚCHOVICE – FK KUNICE  4 : 2

FC KARLOVY VARY – ŠTĚCHOVICE  0 : 0                  

ŠTĚCHOVICE – SK ROUDNICE n. Labem 2 : 2 

FC CHOMUTOV – ŠTĚCHOVICE 2 : 0                                

ŠTĚCHOVICE – FK ADMIRA PRAHA  1 : 0

VIKTORIE JIRNY – ŠTĚCHOVICE   1 : 0                             

ŠTĚCHOVICE – SK ZÁPY  2 : 2

SK PŘEVÝŠOV – ŠTĚCHOVICE 0 : 0                               

ŠTĚCHOVICE – JISKRA DOMAŽLICE 0 : 0 

FK KOLÍN – ŠTĚCHOVICE   3 : 0                                       

Všechna mistrovská utkání České fot-
balové ligy a tedy i Štěchovic lze sledovat 
přímým přenosem na internetu na adre-
se: www.tvcom.cz 

 
Výborně si vede i B tým, který na jaře 

s náskokem vyhrál svojí soutěž. Podruhé 
po sobě tým postoupil, a tentokrát již 
do okresního přeboru. Jako nováček si 
nevede špatně a po podzimní části sou-
těže je na výborném 3. místě.

V soutěžích má oddíl i všechny mlá-
dežnická družstva tj. mladší a starší 
přípravku, žáky a dorost. Protože vše-
obecně ubývá mládeže ochotných se vě-
novat sportu, byla mládežnická družstva 
spojena s oddílem na Hradištku.

Rozlosování jednotlivých soutěží, vý-
sledky, seznam hráčů, trenérů a aktuál-
ní informace najdete na internetových 
stránkách www. fotbalstechovice.cz

ODBOR ASPV 

Probíhá pravidelné cvi-
čení jógy pod vedením 
zkušené cvičitelky Petrá-
kové. Toto cvičení obsa-
huje prvky klasické jógy, 
lyengarovské jógy, tai-či 
a různých rehabilitačních 

a relaxačních technik, jako např. Felden-
kreisovy metody nebo refl exní masáže. 
Zahrnuje protahovací a posilovací cvi-
čení, dynamické sestavy, klasické asány, 
dechová cvičení, relaxaci a jóga nidru 
– tzv. jógový spánek, který uklidňuje 
a osvěžuje mysl a dodává duševní sílu. 

Pokračuje také cvičení žen pod vede-
ním pí Kopřivové. Ženy se pravidelně 
schází jedenkrát týdně a cvičí hlavně 
cviky kondiční a zdravotní se zaměřením 
na pružnost páteře, protažení a posílení 
svalů. 

ODDÍL TURISTIKY:
Na podzim se uskutečnily následující 

akce:

28. 9.  Vráž u Písku
Výlet v krásné krajině 

středního Povltaví. 
Prohlídka lázeň-
ského komple-
xu, soutok Otavy 
a Lomnice, Jezírko lásky a další.  

  
12. 10. Radeč
Výlet do přírodního parku Radeč. Vý-

stup na vrchol Brno (také nazývaný Ra-
deč), který je nejvyšší horou Křivoklátské 
vrchoviny. 

25. – 28. 10. Lužické hory
Třídenní akce barevnou podzimní 

lesnatou krajinou v okolí Nového Boru, 
Cvikova a Svoru. Prohlídky hezkých skal-
natých útvarů a krásné vyhlídky včetně 
výstupu na jeden z nejlepších vyhlídko-
vých vrcholů Klíč.

9. 11.   Záhořanský potok
Jednodenní akce. Výlet z Davle do Psár.

ODDÍL NOHEJBALU:
Oddíl nohejbalu působil od roku 

1973 do letošního roku pod tělový-
chovnou jednotou Slavoj Davle. 

Letos se mužstvo hrající ve sportovním 
areálu TJ Štěchovice ještě pod hlavičkou 
Davle umístilo na druhém místě okresní-
ho přeboru. Příští sezónu nastupuje již 
pod hlavičkou NK Štěchovice.

Družstvo tvoří následující hráči:
Milan Souček, Martin Páv, Jaroslav 

Svoboda, Leoš Trnka, Milan Hanousek, 
Antonín Adámek, Robert Fišer, Jakub 
Fotr, Marek Bělohlávek, Jiří Rožníček, An-
tonín Kolbek, Libor Souček. 

Nohejbalové hřiště, stejně jako celý 
sportovní areál ve Štěchovicích zasáhla 
povodeň. Členové oddílu si okamžitě 
vlastními silami obnovili hřiště. Oddílu 
přejeme hodně sportovních úspěchů 
pod hlavičkou TJ Štěchovice.

Vráž u Písku
Výlet v krásné krajině 

a Lomnice, Jezírko lásky a další.  
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  Z OBCE 

NOVOROČNÍ  KONCERT  
11. 1. 2014 v 19 hodin

ÚČINKUJÍ:  
Hvozdnický smíšený sbor | Liana Sass – soprán

Eva Kristová - soprán | Kateřina Špičková – mezzosoprán
Josef Zázvorka - bas | Veronika Kopecká – housle

Štěpán Jan Špička – housle | Lucie Čížková – klávesy

řídí Kateřina Špičková

PROGRAM:
Kristus, Boží Syn | In natali Domini

Danielis prophetia | Panáček spí
Vánoční magnét a střelec (A. Michna)

Vánoční roztomilost (A. Michna) | Vánoční noc (A. Michna)

Dobrý král Václav | La lů la lej
Maria hustým lesem šla | Betlémskými pastvinami

Pastorella (J. A. Seeling) | 2 koledy pro housle a klavír

Nesem vám noviny | Slyšte, slyšte, pastuškové
Poslouchejte, křesťané | Z nebe jsi přišel

Čas radosti, veselosti | Veselé vánoční hody
Narodil se Kristus Pán

Spi, spi, neviňátko (J. J. Ryba) | Milí synáčkové (J. J. Ryba)
Závěrečný sbor z České mše vánoční (J. J. Ryba)

Slavíček (J. J. Ryba)

Benedicat vobis (G. F. Haendel) | Ave verum (W. A. Mozart)

Intrada a cappelle | Sarabanda | Alleluia

PŘÍPADNÉ PŘÍDAVKY:  
Adeste fideles | Narodil se Kristus Pán

Novoroční koncert Hvozdnického smíšeného sboru
V sobotu 11. ledna tohoto roku se ve velkém sále kulturního domu ve Hvozdnici 
konal historicky první, novoroční koncert Hvozdnického smíšeného sboru a jeho 
hvězdných hostů. Celá akce se konala pod záštitou Obecního úřadu ve Hvozdnici, 
který ji organizoval.

 Pěvecký sbor vystoupil pod dočasným 
vedením Kateřiny Špičkové, kmenovou 
sbormistryni hudebního tělesa, Veroniku 
Kopeckou, jste mohli na koncertě vidět 
za notovým pultíkem s houslemi. Pozvá-
ní k účinkování přijali též klavíristka Lucie 
Čížková, syn Katky Špičkové, Štěpán Jan 

se svými housličkami, ale zejména vyni-
kající česká operní pěvkyně Liana Sass, 
jejíž neopakovatelný přednes známých 
koled všechny uchvátil. 

Velký sál kulturního domu ve Hvozd-
nici je největším sálem na okrese Praha 
– západ, přesto se nám jej podařilo za-
plnit do posledního místečka. Věříme, 
že se nám povedlo posluchače potěšit. 
Vánoce, které jsou spolu s velikonocemi 
nejvýznamnějšími křesťanskými svátky, 

končí na Tři krále, 6. ledna, respektive 
první neděli po tomto datu; naším kon-
certem jsme chtěli všem zúčastněným 
v předposlední den svátečního období 
připomenout atmosféru, která Vánoce 
provází.

Jak již bylo napsáno, počet diváků, 
kteří na koncert dorazili, předčil veške-
rá naše očekávání. Atmosféra koncertu 
byla výborná, při zpěvu koled se ke zpě-
vákům stojícím na pódiu přidala i většina 
sálu; a onu sobotu lidé ze Hvozdnice od-
cházeli s úsměvem.

     
HELENA KUČEROVÁ

RODÁK ZE ŠTĚCHOVIC 
reprezentačním trenérem

Se sportem souvisí i další událost, o 

které bychom rádi informovali. Velké 
pocty se dostalo našemu štěchovické-
mu rodákovi. 

Josef Pešice se v neúspěšné nedo-
končené kvalifikaci na MS v Brazílii 
stal po odstoupení trenéra Bílka hlav-
ním trenérem fotbalového reprezen-
tačního mužstva České republiky. 
Mužstvo pod jeho vedením ve zbýva-
jících utkáních kvalifikace neprohrálo, 
a tak se zařadil v tomto ohledu mezi 
nejúspěšnější trenéry reprezentace 
v celé historii.  

V této souvislosti je vhodné si při-
pomenout jeho dosavadní sportovní 
a trenérské úspěchy:

Fotbalová kariéra:
Začínal ve Štěchovicích. Hrál na voj-

ně za VTJ Tábor, v lize za Spartu Praha, 
Zbrojovku Brno a Slavii Praha. Kariéru 
končil na Kypru v týmu AEL Limassol. 
Hrál na postu záložníka. Se Zbrojov-
kou získal v sezoně 1977/78 ligový ti-
tul. V československé lize nastoupil ve 
327 utkáních a dal 55 gólů.

Trenérská kariéra:
Po skončení aktivní hráčské kariéry 

se stal trenérem. Trénoval mládež AC 
Sparta Praha, byl asistentem v SK Sla-
via Praha, jako trenér vedl FK Jablonec, 
SK Slavia Praha, FK Teplice, kostarický 
CS Cartágines, jako asistent AC Sparta 
Praha, vedl mládežnické reprezentač-
ní týmy a kyperský AEL Limassol.

V září 2013 se stal po odstoupení Mi-
chala Bílka dočasně hlavním koučem 
české reprezentace. Pod jeho vedením 
tým ČR vyhrál zbývající dva kvalifikač-
ní zápasy skupiny B, nejprve nad do-
mácí Maltou 4:1 a poté nad domácím 
Bulharskem 1:0. Národní tým vedl i v 
přátelském utkání proti reprezentaci 
Kanady (výhra 2:0). 
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Z HISTORIE TRAMPINGU
Vzhledem ke skutečnosti, že Štěchovice a okolí jsou nerozlučně 
spjati s trampingem a autory trampských písní, věřím v příznivý 
ohlas na tento článek u čtenářů - samozřejmě hlavně u pamětní-
ků - z řad starší generace. Připravena jsou další dvě pokračování 
- od téhož autora, mimo jiné úspěšného tvůrce a průvodce pořadu 
Ozvěny osadních ohňů v Country radiu. Autorem článků je Tony 
Linhart. Pro úplný výčet jeho aktivit je nutné zmínit i působení - 
autorské a interpretační - ve skupině Pacifik.

HISTORIE TRAMPSKÉ PÍSNĚ 1
Poněkud opožděné pátrání po první trampské písni

Každá historie by měla začínat tím, co 
bylo první. Historie trampských písní by 
tedy nejdříve měla říci, jak to všechno za-
čalo, a dát nám odpověď na otázku, která 
trampská písnička se narodila jako první.

Zkusíme pátrat.
Něco víme zcela určitě, něco se domní-

váme a něco si pamatujeme z řečí tramp-
ských kmetů, kteří jsou dávno ve věč-
ných lovištích. Pomalu jsem sám zvědav, 
co z toho vzejde. Navíc místo, kde se prv-
ní trampská píseň hrála, je řadu let pod 
vodou. Ještě k tomu bezpečně vím, že 
ani naši předchůdci se nemohli dohod-
nout, jak to vlastně všechno bylo, a která 
píseň vstoupila do trampských srdcí jako 
první. Podle všeho by to měla být jedna 
z těchto uvedených písní.

1. Stará píseň 
Hudba: R. A. Whiting, český text: Ka-

rel Brouček. Vydáno v New Yorku 1918, 
v Praze 1925 a 1929. Nahrávka: 1929

2. Záře červánků
Na operetní melodii Rudolfa Piskáčka, 

text: Jarka Mottl. Vydáno ve zpěvníku 
Ztracenky v roce 1925 a 1970

3. Indián
Pravděpodobní autoři: Josef Rössler - 

Ořovský a Karel Kuthan, zvaný Švec. Vy-
dáno ve zpěvníku Ztracenky v roce 1925.

Proberme nyní, která z těchto tří byla 
tou úplně první. Zkusme si říct, samo-
zřejmě z toho, co víme, všechna pro 
a také proti.

Stará píseň
Slyšel jsem několikrát od prvních osad- 

níků UTAHU, že tuhle píseň přivezli ka-
marádi z První světové války a že je 
to první trampská píseň. Utahové byli 
v tomto důvěryhodní. Jejich osada Al-
bum s vydáním Staré písně v roce 1929 
je jen o něco málo mladší než první Ztra-
cenka.

Toto tvrzení poněkud bourá datum vy-
dání písně v New Yorku v roce 1918, kdy 
byla válka u konce. Jak se navíc mohla 
dostat na evropské bojiště dříve a opat-
řena českým textem. Anglický text bo-
hužel není ve vydání z roku 1929 a tak 
nevíme, zdali má s tím českým nějakou 
spojitost. Jméno Karel Brouček určitě ne-

patří žádnému známějšímu trampskému 
písničkáři. Přesto „Starou píseň“ nahráli 
Ztracenkáři v Berlíně u společnosti „Par-
lophon“ na gramofonovou desku v roce 
1929. Proč to dělali, když krom toho na-
hráli jen písně ze Ztracenky?

Dnes se „Stará píseň“ prakticky nezpívá 
a pravděpodobně jsem jediný, kdo ji tak 
trochu umí.

Co říkáte? Bude to ta první trampská 
píseň, nebo to zavrhneme? I přes uve-
dená data mohlo to být všechno jinak. 
Já osobně se k tomu nepřikláním, i když 
první Ztracenkáři museli tu píseň mít 
v obrovské úctě. Jinak by ji, jako jedinou 
neztracenkářskou, nenahrávali.

Záře červánků

Tu přivezl v roce 1919 jako vstupenku 
do osady kuchařský učen Jarka Mottl. 
Napsal tedy jenom text a Bob Hurikán 
ve svých dějinách s určitostí říká, že je to 
první trampská píseň. V jeho unikátních 

Jarka Mottl

Obálka románu Cesta z roku 1923

Album s vydáním Staré písně v roce 1929
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Dějinách trampingu, vydaných v roce 
1940, ji dokonce otiskl. Dodnes mi vrtá 
hlavou, proč vyměnil v textu: toť tram-
pové jsou správní, bez vady, slovo tram-
pové za slovo: cowboyové. Pak mi došlo, 
že v dalším textu svých dějin uvádí, že 
výraz: tramp se vžil o několik let později, 
než tramping začal. Možná, aby byl text 
dějin v souladu s vydáním „Cesty“ Jacka 
Londona. Tahle slavná kniha byla v češ-
tině vydána poprvé v roce 1922 a potom 
v roce 1923. Odtud převzali trampové 
své pojmenování. Kde ovšem sebral Jar-
ka Mottl toho trampa v roce 1919 do tex-
tu písně Záře červánků? To už dneska ne-
rozluštíme a nerozluštíme ani to, zda tato 
píseň byla tou první. Dnes ji nikdo nezná 
a neznají ji ani na Ztracence. Poproste 
třeba šerifa, ať vám ji zazpívá. Cha cha!

A právě tahle tajemství jsou na tram-
pingu nejhezčí. Romantika by bez toho 

nebyla romantikou. I když třeba „Záře 
červánků“ není tou docela první písní, 
zkusme se ji k 95. letům trampingu na-
učit.

Indián
Podle mě má největší šanci. Od sta-

rých trampů jsem slyšel mnohokrát, že je 
to první trampská píseň. Za autora bývá 
uváděn Josef Rössler – Ořovský – velký 
sportovec, krátký čas starosta Junáka, 
první předseda Československého olym-
pijského výboru, člověk, který dovezl 
první kánoe a prokázal, že právě ona je 
nejvhodnější ke sjezdu českých řek. Pí-
seň se ale objevuje ve zpěvníku Ztracen-
ky z roku 1925 a jako její autor je uveden: 
Karel Kuthan – Švec. Já jsem osobně pře-
svědčen, že první sloka písně patří Šve-
covi, a to ostatní vybásnil Rössler - Ořov-
ský. Je zajímavé, že Ztracenka tuto píseň 
ve svém druhém Zpěvníku už neuvádí. 
Jako by nebyla jejich. Kdo ovšem napsal 
indiánské pokračování písně na řece 

Ohio, ví pánbůh. Text popisuje pranici 
indiánů a potom, jak kánoe s mrtvo-
lou pluje dál. Zvláštní je, že právě tento 
text zpívá skautský oddíl a ještě k tomu 
Foglarova Devadesátka, kdežto v Údolí 
Děsu se zpívá přesně ten text, který byl 
otištěn ve ztracenkářském zpěvníku.

Tři písně a tři kandidáti na první 
trampskou píseň. Můžete si vybrat? Já 
osobně si myslím, že to bude „INDIÁN“ 
a že Rössler – Ořovský tu píseň pojmeno-
val zřejmě jinak. Pokud přijmeme verzi, 
že první sloku napsal Karel Kuthan, tak 
sedí název Indián. Dvě další indiánské 
sloky připsal někdo daleko později. Já se 
přikláním k tomu, že Indián mohl vznik-
nout dříve, než „Záře červánků“. Rossler 
– Ořovský a jeho vodáci byli ve Svatoján-
ských proudech možná i dříve, než vznik-
la osada „Ztracená naděje“. A je to tady. 
Propojení mezi vodáky a těmi, co tábořili 
na Roaring campu (místo, kde byla poz-
ději založena Ztracenka) je téměř jisté. 
Karel Kuthan se přidal a vznikla první 
trampská píseň. Zkuste se ji naučit. Při-
kládáme ji v notách se všemi třemi texty.

TONY LINHART

Wabi Ryvola

Bob Hurikán se svojí ženou
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Bonboniéra jménem GOLEMŮV ŠÉM 
je příběh bylin, češství i obyčejného naštvání
PhDr. Václav Andrle, CSc., je malíř. Také podnikatel. A zřizovatel gymnázia. Experimen-
tátor, který se zajímá o vše nové, ať už jsou to účinky rostlin na člověka, nebo vynálezy 
všeho druhu. Jeho životní potřeba je tvořit, nápady uvádět v život. Jedním z nich je 
bonboniéra nazvaná Golemův šém. Nyní přemýšlí, co všechno ještě udělat, aby získala 
na našem trhu silnější, a ještě silnější postavení. Nespěchá. Ví, že všechno má svůj čas. 
Kamarádům a známým dává ochutnat čokoládové bonbóny, které vznikly jako příběh, 
mají svou fi lozofi i i vizi. Věří, že pochvala a osobní reference dokáží své. Loni na podzim 
dostal Golemův Šém ocenění v soutěži Česká chuťovka. Od té doby se o něm hodně 
mluví. Ostatně – ochutnejte s námi:

Proč začal malíř vyrábět čokoládu? 
Vím, nevyrábíte ji, ale založil jste fi rmu
Sapio, přišel s nápadem, a vyrábí ten, 
kdo má s oborem již zkušenosti.

Myšlenka vytvořit něco ryze českého 
přišla již poměrně dávno, asi tak před de-
seti lety. Byla to prostě reakce na situaci, 
kdy množství zboží, které nás začalo ob-
klopovat, většinou zahraniční produkce, 
se ale vůbec nevztahovalo k našim, tzn. 
českým tradicím. Jsem původně socio-
log a etnolog, a tak sáhnout do české 
historie bylo vcelku logické. Bylo to tedy 
obyčejné naštvání.

Renezanční doba Rudolfa II. se stala 
inspirací pro zamýšlený produkt. Hlav-
ní město Českého království se stalo 
v těchto dobách centrem věd a umění. 
Na dvůr císaře přicházelo množství věd-
ců, alchymistů ale i fantastů všeho dru-
hu. Součástí příběhů o rudolfi nské Praze 
je také příběh o pražském Golemovi, kte-
rý se stal základem naší myšlenky. Šém, 
který oživoval hliněného Golema, bude 
oživovat každého z nás.

Golemův šém je neobvykle řešená 
bonboniéra. Co je principem výrobku?

Od vlastního nápadu k realizaci bon-
boniéry to nebylo jednoduché. Pomáha-

la i řada blízkých přátel od šumavského 
bylinkáře Josefa Jindřicha, přes sochaře 
Jiřího Fürsta, malíře miniatur Jindřicha Ul-
richa, po mé rodinné blízké, a v nepo-
slední řadě samozřejmě samotný výrob-
ce – provozovatel rodinné manufakturní 
čokoládovny Kamil Chocolates z Výskyt-
né nad Jihlavou František Hlava. Je to fi r-
ma, která byla mnohokrát oceněná pro 
vynikající produkci čokoládových a cuk-
rářských výrobků.

Jak již bylo řečeno, základní myšlen-
kou byl šém. Bylo ale nutné vymyslet 
jeho tvar, podobu a složení. Většina ná-
roda šém zná z jeho fi lmového ztvárnění 
v Císařově pekaři a pekařově císaři. Fil-
mová podoba kuličky nemohla obstát. 
Po dlouhém hledání a rozvažování zví-
tězil tvar trojhranu, který hned splňoval 
i několik dalších praktických požadavků. 
Z dvanácti kusů lze sestavit podobu Da-
vidovy hvězdy, což zároveň vyjadřuje 
syntézu mužského a ženského principu.

Vím, že máte vztah k bylinám, osvěd-
čeným recepturám, ale že také vymýš-
líte zásadní bylinné inovace... Jaké by-
linky provázejí Golemův šém?

Vyřešením tvaru šému se dostáváme 
i k jeho obsahu. Pokud, jak již bylo ře-
čeno, má šém oživovat, povzbuzovat 

apod., bylo nutné projít i říši bylin. Jako 
nejvhodnější se ukázalo použití Ašva-
gandy (což je indický žen-šen) a Yzopu. 
Takže tyto byliny tvoří základ náplně, 
která poskytuje nejen lahodnou chuť, 
ale má i povzbuzující účinek, který by 
měl evokovat vzpomínku na tajemný 
pergamen, jenž byl vkládán Golemo-
vi do úst a probouzel jej k životu. Aby 
celá bonboniéra nebyla fádní, doplnili 
jsme tři příchutě, a tak bonboniéru tvoří 
dvanáct čokoládových šémů, z nichž po 
čtyřech je s příchutí chilli, zázvoru a kaš-
tanu.

Váš produkt je chráněný pro území 
Evropy, není to jen tedy „nějaká“ čo-

PhDr. Václav Andrle, CSc
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koláda, ale ta, jež má blízko k magii 
v tom nejlepším slova smyslu. Prodej 
se rozbíhá, lidem se to líbí, co dál?

Takto koncipovaný produkt je ještě 
doplněn o stylizovanou brožuru s le-
gendou o pražském Golemovi a dvě re-
produkce originálních portrétů některé 
z osobností rudolfínské Prahy od malíře 
Jindřicha Ulricha. Bonboniéra se tak stá-
vá naprosto skvělým dárkem připomí-
najícím Prahu a její genius loci. Není to 
jen tak nějaká čokoláda, ale je to bon-
boniéra trochu magická, navazující 
na slavnou renezanční dobu Rudolfa II. 
Proto tento náš výrobek chrání i zaregis-
trovaná ochranná známka nejen na trhu 
v České republice a Evropské unii, ale 
i v Rusku.

A kde ho lze koupit?
Distribuce se postupně rozšiřuje, zá-

jem roste. Přehled aktuálních míst, kde 
lze bonboniéru zakoupit, lze nalézt 
na našich webových stránkách (www.
sapiosro.cz) v rubrice distribuce.

Mohl by to být i báječný valentýn-
ský dárek. Kdo by měl darovat spíš? 
Muž ženě, nebo obráceně?

V tomto ohledu není bonboniéra gen-
derově vymezená. V každém případě
vždy potěší a přispěje k příjemné a vhod- 
né atmosféře. Ale také to může být dárek 
fi remní, pro obchodní přátele, partnery 
a při libovolné příležitosti. Dobrou čoko-
ládu nikdo neodmítne, naopak otevírá 
cestu k další komunikaci.

 Jak čokoláda ovlivňuje koncentraci 
duševně pracujícího člověka?

Čokoláda jako taková samozřejmě do-
dává energii. Přísady šému by pak měly 
znásobovat povzbuzující účinek. Šém 
tak může být vhodný třeba i pro řidiče.

Také jste zřizovatelem
 gymnázia – znamená to,

 že obchodní duch je 
hybnou silou va-

šich aktivit?
Gymnázium,

 a školství vůbec, 
není obchodní zá-

ležitost. Tam jde o sna-
hu realizovat určité – vět-

šinou nonkonformní – před-
stavy o vzdělání. V případě 

Gymnázia bratří Čapků představu dů-
sledně humanitního, literárně-umněno-
vědně orientovaného gymnaziálního stu-
dia jako kvalitní přípravy na univerzitní 
studium humanitních, případně spole-
čenskovědních oborů. Dá se tedy říci, že 
jde spíš o obecnou kreativitu snažící se 
zaplňovat defi city naší doby.

Věříte ve štěstí? Každá zajímavá no-
vinka by si ho zasloužila…

Doufám, že si šé-
mu všimne stále víc-
e fi rem a institucí 
a bude ho užívat 
jako specifi cky čes-
ký „prezent“ repre-
zentující naši zemi. 
Do budoucna plánu-
jeme obohatit bon-
boniéru o CD s čes-
kou renezanční hud-
bou. Ukázku si již 
dnes můžete poslechnout na našich 
webových stránkách.

ČASOPIS PROSPERITA - PŘÍLOHA 
FRESH TIME (Č.1 2014) - 
WWW.IPROSPERITA.CZ
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Jelikož od 1. 1. 2014 vešel v platnost 
nový občanský zákoník, který zpřís-
ňuje pravidla pro zveřejňování infor-
mací týkajících se soukromí, jsme nu-
ceni zrušit rubriku JUBILANTI a NOVÍ 
OBČÁNCI. 

Pokud však máte zájem popřát k ži-
votnímu jubileu na našich stránkách 
svým blízkým či nás informovat o na-
rození nového občánka, zasílejte nám 
svá přání či oznámení, třeba i s foto-
grafi emi, na e-mail˝: 

stechovickeproudy@seznam.cz, 
nebo je osobně přineste na podatelnu úřadu 
ve Štěchovicích či zašlete poštou na adresu 
Úřad městyse Štěchovice (Štěchovické prou-
dy), Hlavní 3, 252 07 Štěchovice. 

Těšíme se na vaši spolupráci, 
REDAKČNÍ RADA
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V Kocábech se zahájí oprava silnice 
Začátkem měsíce března by měla firma Strabag a.s. , která vyhrála výběrové 

řízení , zahájit rozsáhlou opravu komunikace zničenou povodní v červnu 2013. 
Vozovka bude opravována v několika úsecích:

 1. od jezu ve Štěchovicích po můstek 
 2. osada Maják 
 3. osada Louisiana.

Po povodni byla vozovka v několika 
úsecích provizorně opravena. Teď jí čeká 
kompletní rekonstrukce včetně odko-
pávky, uložení lomového kamene a štěr-
kodrtě,  oprava břehů a na závěr nový 
živičný povrch. Oprava by měla trvat ma-
ximálně  dva měsíce. 

Jak všichni víte, není možné  na této 
komunikaci zajistit náhradní objížďku 
a proto bude nutné silnici v určitých úse-
cích  po dobu stavebních prací komplet-
ně uzavřít.

Nejkomplikovanější bude  jistě uza-
vírka v 1. části a to od štěchovického 
jezu, která se dotkne  nejvíce trvale žijí-
cích obyvatel. Průjezd automobilů bude 
v pracovní dny  možný jen v určených 
časech. Pohyb pěších nebude omezen. 

Po celou dobu opravy bude zajištěn pra-
videlný svoz odpadu.

Konkrétní časy uzavírek v jednotlivých 
úsecích budou s předstihem   zveřejněny 
na webových stránkách městyse www.
stechovice.info, úřední desce a vyvěšeny 
v dotčených lokalitách. 

Víme, že se jedná o komplikovanou
opravu a prosíme tímto všechny obyva-
tele, kterých se tato nutná oprava dotkne,
aby respektovali uvedené časy průjezd-
nosti, neblokovali
auty komunikaci 
a neprodlužovali 
tím čas potřebný 
k opravě. V nepo-
slední řadě  žádá-
me obyvatele o do-
držování bezpeč-
nosti a hlavně  o tr-
pělivost. Váš úřad



Ještě jednou

koncert

u vánočního stromu
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